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REFERAT 

1.  Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter 

Opfølgning fra sidste møde: 

 Status på STADS Krav til fremdriftsreformen 

 Tilbagemelding fra HHS om STADS samarbejdet internt i AU Studier 

 Opfølgning på AU IT servicevinduer 

 

 

3. Drøftelsespunkter 

Platform til Digital eksamen v/Olga Grünberger 

Diskussion af oplæg til organisering i udviklingsfasen.  

 

4. Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Der har været møde - dagsorden og ref fra tidligere er rundsendt. 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

Referat fra SNUK møde d.2.dec. 2013 

- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre?  

 

 

5. Siden sidst i afdelingerne 

 

 

6. Pipeline 
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7. Forslag til dagsorden for næste møde 

Se vedhæftet bilag. 

 

 

8. Eventuelt 

 

REFERAT 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

 

2. Opfølgningspunkter: 

Fra sidste møde: 
Status på STADS Krav til fremdriftsreformen. 
HSS har modtaget følgende fra Orla. Det markeret med rød er STADS sekretaria-
tet kommentarer. 

 Der skal også være mulighed for at angive kilder til merit på gruppemeritter 

– er nødvendig følge af kravet om at meritter skal kunne flyttes (mellem alm. 

merit og gruppemerit). Den nuværende funktionalitet tillader at angive kil-

der til merit på en forhåndsgodkendt gruppemerit men ikke på en me-

rit.4/12: Er ført ind i kravene 

 Der ønskes en funktionalitet, så sagsbehandler som bevilger orlov, gøres op-
mærksom herpå, hvis den studerende har registreret et andet omfangsmini-
mum end 30 i perioden hvori orlov bevilges (mulighed for at skubbe redukti-
onen (semi) automatisk 4/12: Vi afventer behovet. Kan relativt nemt tilføjes i 
en senere fase, 

 Der er udtrykt tvivl om værdien i at vise de personlige tælletal (”frimærket” i 
mock-uppen) for institutioner som ikke tidligt kan foretage regel-
tjek/godkendelse af undervisningstilmeldinger. Derfor et ønske om at kunne 
slå visningen fra i selvbetjeningen hvis dette ønskes.4/12: Følger standard 
Kommentar: UVA/EKA mangler afklaring af ”følger standard” betyder? 

 På AU har vi en praksis med at understøtte universitetets ”interne uddannel-
sesmarked” ved at indskrive egne studerende på gæsterammer når de skal 
gennemføre aktiviteter som senere meriteres ind i deres uddannelse. Gæste-
indskrivningen er i praksis vores forhåndsgodkendelse, og aktiviteter på gæ-
sterammer for egne studerende skal derfor kunne håndteres på lige fod med 
forhåndsgodkendte meritter. Enten skal vi lave flere gæsterammer for at styre 
dette eller også skal indskrivningshjemmel/indskrivningsmåde måske med i 
spil når det defineres hvilke uddannelser som skal medregnes. 4/12: Kan lø-
ses ved at markere de enkeltfagsrammer, der skal tælles med, hvis man ikke 
vil registrere forhåndsgodkendelse. Løsningen med gæsterammer vil ikke vil 
ikke kunne medregnes i meritstatistikken. 
Kommentar: Hvis gæsterammer ikke medregnes, vil meritstatistikken ikke 
kunne bruges. UVA/EKA afventer dog at se, hvad der skal laves statistik på. 
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 Der er endvidere et forslag om at styringen af hvilke uddannelser som skal 
medtælle håndteres på bekendtgørelsesniveau kombineret med indskriv-
ningshjemmel/måde i stedet for det foreslåede med enkelt-rammer 4/12: 
Løsning med markering på rammer fastholdes. Der er eksempler på ordinære 
rammer, som ikke skal medtælles (dispensationsrammer).  
Kommentar: UVA/EKA vil gerne have forklaret hvad ovenstående betyder. 

 Vi skal kunne udsøge forhåndsgodkendte meritter som ikke er fuldt indløst. 
Skal medtages i RA048U. 

 I forbindelse med meritstatistik er er to forhold: 
o Meritinstitution (kode/navn) skal med i råudtrækket, det vil muliggø-

re at der på et senere tidspunkt kan laves et online-værktøj så de stu-
derende kan navigere rundt i hvad der er givet merit i til deres ud-
dannelse fra et bestem (udenlandsk) universitet 4/12: Medtages i kra-
vet 

o De interne meritter som er givet som led i anvendeles af overgangs-
studieordninger skal kunne holdes ude af meritstatistikken (de er af 
teknisk karakter og bør ikke medtælle) 4/12: Interne meritter medta-
ges ikke 

HSS sender mail fra Orla videre og følger op på tilbagemelding på det 

UVA/EKA båndet (afsender var SBM) sendte d. 3. dec. 

 

Tilbagemelding fra HHS om STADS samarbejdet internt i AU Studier 

Thomas Nielsen er i gang med at optimere processerne for de problemstillinger, 

båndet har formuleret. Thomas vil i samarbejde med Orla få lagt en plan for vi-

densdeling og brugerinput. Thomas vil gerne sikre, at vi hele tiden er på forkant og 

har en tæt dialog imellem Orla, Studiesystemer og båndene, så vi til STADS-

samarbejdet taler med samme tunge samt i højere grad bliver bedre til løbende at 

udveksle informationer omkring STADS-samarbejdet.  

 

Opfølgning på AU IT servicevinduer 

HSS orienterede om at de indsamlede data var givet videre til AU IT, og at det 

skulle på IT forum i dag. HSS forventer en tilbagemelding på, hvordan det bliver 

modtaget og på hvornår servicevinduerne bliver fremover. 

 

Båndet tilkendegav, at det havde været en god proces, og at alle gerne ville være 

med til at kvalificere tilbagemeldingerne yderligere mhp. at finde nogle gode dato-

er for servicevinduer. Båndet vil sammen kikke på de kriterier, de har brugt og 

forholde sig til mulige datoer endnu engang. Det blev endvidere påpeget at SNUK 

skal huskes. 

Beslutning: HSS giver Peter Blankholm tilbagemeldingen med information om 

at det kan laves i januar.  

 

 

3. Drøftelse: Digital eksamen om organisering 

Olga indledte med at fortælle om baggrunden for dokumentet om organisering af 

arbejdet med digital eksamen. Dokumentet skal vise organiseringen på tværs af 
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de 5 deltagende universiteter. Dokumentet er lavet af Hans Jørgen og Olga, da 

AU i øjeblikket har en sekretariatsfunktion for alle universiteter. Dokumentet er 

sendt ud til kommentering på de øvrige universiteter, til Christian Koch Ramsing 

og UVA/EKA-båndet.  

Olga og MD forklarede, at det ser ud til at det bliver et fælles samarbejdefor ud-

viklingsfasen af første basispakke. Dette oplæg forholder sig ikke til den fortsatte 

videreudvikling af platformen. 

 

SRJ ville gerne høre, hvordan projektplanen ser ud. MD kunne fortælle, at den 

ikke findes endnu. Den vil ikke kunne laves, før der er underskrevet en kontrakt. 

Forhandlingskomiteen mødes d. 13. dec. Den mulige leverandør skal melde til-

bage d. 10. dec. på spørgsmål vedr. funktionalitet og d. 12. dec. på kontraktmæs-

sige elementer. På AU er der lavet en positiv indstilling til universitetsledelsen 

om at forblive i projektet. Implementering kommer tidligst i vinteren 2014/15. 

SBM spurgte til, hvornår integration med andre systemer ville være klar. Olga 

svarede, at det kom efter fase 2. Fase 1 og 2 betragtes som en del af en basispak-

ke. Herefter kommer de universitetsspecifikke ønsker. 

 

UVA/EKA båndets kommentarer til organiseringen: 

 Vedrørende opdelingen i de fem arbejdsgrupper: Der er en fare ved at opdele 

de tre forskellige flows (VIP, TAP, STUD) i tre forskellige søjler – der er en ri-

siko for at arbejdet bliver for individuelt/opdelt med det resultat, at funktio-

naliteten i de tre flows ikke stemmer overens. Hvordan sikres de ting, der må 

gå på tværs? 

 Det er vigtigt, at der er TAP’er i alle arbejdsgrupperne. 

 Forslag: På de tidspunkter der er behov for brugerinddragelse fra en større 

kreds, kan man evt. afholde temadage med flere deltagere fra hvert universi-

tet. Herefter kan en mindre arbejdsgruppe behandle resultatet og drive den 

resterende proces sammen med de primære koordinatorer.  

 Det er vigtigt, at vi er opmærksomme på intern organisering; hvis der er en 

TAP’er, VIP’er og STUD’er i hver arbejdsgruppe, så får de et stort ansvar, da 

de bliver superbrugeren på AU – det er en stor organisatorisk udfordring. 

Det kræver en god intern organisering. 

 Det er nødvendigt med særskilte referencegrupper. 

 Hvis de samme ressourcer skal indgå i tre forskellige arbejdsgrupper, bliver 

det rovdrift på få medarbejdere. 

 Der mangler et koordinerende led – eksempelvis en besluttende arbejdsgrup-

pe, der hænger under styregruppen, bestående af projektlederne fra de uni-

versiteter, der indgår i samarbejdet. Styregruppen skal ikke være koordine-

rende. 

 Hvordan er samarbejdet med leverandøren tænkt, hvem skal leverandøren 

henvende sig til og hvordan sikres koordinering mellem leverandør og univer-

siteter? 
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 Antallet på 3-4 deltagere fra hvert universitet i hver arbejdsgruppe er farlig – 

det er for lidt til at repræsentere hele institutionen og for mange til at få logi-

stikken til at gå op i forhold til kalendere osv. 

 Der blev stillet spørgsmålstegn ved om der overhovedet skal være VIP’er og 

STUD’er i arbejdsgrupperne. Hvordan sikrer man sig eksempelvis, at den 

VIP, der er med i arbejdsgruppen, præsenterer en holdning, som er repræsen-

tativ for hele AU? Der var enighed om brugerinddragelsen skulle være mindre 

i arbejdsgrupperne med undtagelse af TAP’er.(på nær TAP). Brugerinddragel-

sen skal ske lokalt eller f.eks. på temadage eventuelt i form af referencegrup-

per.  

 Det er vigtig at være opmærksom på, at de VIP’er som involveres ’vil’ og har 

lyst til opgaven – ellers kan det være, at de ikke deltager aktivt i opgaven.  

 Det er vigtigt at være skarp på, hvilken rolle de deltagere, der indtræder i det 

tværorganisatoriske samarbejde, har, og hvilket mandat de har. 

 Til den interne organisering på AU blev setup’et fra Fremdriftsreformen 

fremhævet som et godt eksempel. En stor fælles gruppe og mindre arbejds-

grupper, som leverer på bestemte opgaver.  

UVA/EKA forslag 

 Der er en udbredt holdning om, at det set-up, der var omkring STADS-VIP, 

var en succes, og UVAEKA vil gerne noget lignende. 

 I forhold til udkastet er der et ønske om en mere samlet og mere arbejdende 

tværorganisering. Det skal ikke være styregruppen, der er det koordinerende 

led. 

 Det er vigtigt, at det tværgående element i forhold til arbejdet med kravene er 

situationsbestemt og ikke for fasttømret. Dvs. at der er mulighed for at ind-

drage lokale eksperter i arbejdet, hvis det giver mening. 

 Et bud på den øvre koordinerende organisering kunne være 
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 Den tværgående koordineringsgruppe koordinerer og planlægger universite-

ternes input til udviklingsarbejdet; eksempelvis i form af tværgående semina-

rer i forhold til afklaring af funktionalitet osv. I gruppen sidder projektlederne 

fra de involverede universiteter samt eventuelt forretningskonsulenter på ek-

samensområdet. UVA/EKA forestiller sig således 1-2 repræsentanter fra hvert 

universitet.  

 Under det koordinerende niveau bør der nedsættes arbejdsgrupper, som ta-

ger udgangspunkt i delprocesser og de krav, der må hører til delprocessen. 

Disse arbejdsgrupper bemandes med de ressourcer det enkelte universitet 

måtte ønske f.eks. forretningskonsulent og forretningens specialister fra pro-

cessen. Alle universiteter deltager i disse grupper, som derfor er tværgående. 

Arbejdsgruppernes størrelse kan være meget forskellig.  

 Denne organisering kræver, at der er en stærkt intern organisering på det en-

kelte universitet, så universiteterne lokalt får inddraget forskellige brugerpro-

filer og interne ekspertkompetencer. 
 

4. Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Der har været møde - dagsorden og ref fra tidligere er rundsendt. 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

Referat fra SNUK møde d.2.dec. 2013 

- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre? 

 

5. Siden sidst i afdelingerne 

Tværgående styregruppe 

(AU, AAU, CBS, KU samt RUC) 

Tværgående 
koordineringsgruppe 

Lokal projektgrp. 
AAU 

Lokal projektgrp. 
KU 

Lokal projektgrp. 
CBS 

Lokal projektgrp. 
RUC 

Lokal projektgrp. 
AU 
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Punktet blev ikke nået.  

 

6. Pipeline 

Punktet blev ikke nået.  

 

7. Næste dagsorden 

Det blev vedtaget at næste møde starter kl. 8.30 og den rundsendte dagsorden er ved-

taget.  

 


